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Protokół Nr 9/16 

 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

odbytej w dniu 21 listopada 2016 r. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego                   

w Zduńskiej Woli, ul. Złotnickiego 25, o godz. 13:00 – 14.00. 

 

Lista obecności członków Komisji jak i zaproszonych gości, stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący komisji Dariusz Kubiak witając 

członków komisji jak i zaproszonych gości, stwierdził kworum. 

 

Punkt 2 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Ocena stanu środowiska na terenie Powiatu Zduńskowolskiego w roku 2015.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy 

oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2017 r, funkcjonujących na terenie 

powiatu zduńskowolskiego.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody przez Radę Powiatu 

Zduńskowolskiego na udzielenie przez Zarząd Powiatu Zduńskowolskiego bonifikaty 

od opłat rocznych z tytułu ustanowienia trwałego zarządu.   

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XIII/109/15                                

w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego 

na lata 2016-2025  –   FK.24/16.   

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XIII/110/15                                    

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016 – FK.25/16.   

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie posiedzenia Komisji.  
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Komisja jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 
 
Komisja jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) przyjęła protokół z ostatniego 
posiedzenia Komisji. 
 

Punkt 4 

Ocena stanu środowiska na terenie Powiatu Zduńskowolskiego w roku 2015.  

 

Radny Dariusz Kubiak zapytał jaki jest stan środowiska na terenie powiatu 

zduńskowolskiego w stosunku do lat ubiegłych. 

 

Pani Antonina Wojtczak poinformowała, że stan środowiska generalnie się poprawia.  

Na terenie np.  powiatu łaskiego obserwuje się powrót raków. Są oczyszczalnie 

ścieków. Zakłady prowadzą auto monitoring. Odnośnie hałasu – nie obserwuje się 

przekroczeń, między innymi dzięki trasie S8, miasto zostało odciążone od ruchu 

samochodowego. Poprawa jakości dróg również wpływa na poziom hałasu.  

Stan powietrza w mieście jest nie co gorszy niż na wsi. Ma na to wpływ rodzaj 

zabudowy. Jeżeli ktoś pali szkodliwe tworzywa nieprzyjemny zapach jest bardziej 

odczuwalny w mieście z względu na gęstą zabudowę. 

 

Komisja przyjęła ocenę stanu środowiska.  

 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy 

oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2017 r, funkcjonujących na terenie 

powiatu zduńskowolskiego.  

 

Komisja jednogłośnie (ogółem 6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 

uchwały.  
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Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody przez Radę Powiatu 

Zduńskowolskiego na udzielenie przez Zarząd Powiatu Zduńskowolskiego bonifikaty 

od opłat rocznych z tytułu ustanowienia trwałego zarządu.   

 

Komisja jednogłośnie (ogółem 6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 

uchwały.  

 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XIII/109/15                                

w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego 

na lata 2016-2025  –   FK.24/16.   

 

Komisja 4 głosy „za”, przy 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 

uchwały.  

 

Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XIII/110/15                                    

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016 – FK.25/16.   

 

Przewodniczący komisji Dariusz Kubiak nawiązał do pkt 3 uzasadnienia, zapytał co 

to są  „nagrody specjalne” o których mowa w tym punkcie.  

 

Starosta Wojciech Rychli wyjaśnił, Minister Pracy, Rodziny i Polityki Społecznej 

prowadzi ocenę merytoryczną urzędów pracy.  Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej 

Woli został wysoko oceniony: na 340 urzędów, 170 otrzymało nagrody, Urząd Pracy 

w Zduńskiej Woli znalazł się na 60 miejscu. Środki zostaną wprowadzone do 

budżetu. Pracownicy otrzymają nagrody. 

 

Przewodniczący komisji Dariusz Kubiak zapylał jak czytać zapisy z tabeli pkt 5 

uzasadnienia tj. zwiększenia i zmniejszenia znajdują się po obu stronach.  

 

Lidia Papudzińska Główna Księgowa wyjaśniła na przykładzie str. 4-5 – w niektórych 

rozdziałach następuje przemieszczenie środków między grupami wydatków w danym 
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dziale np. z wynagrodzeń i pochodnych na świadczenia z wydatków statutowych na 

wynagrodzenia.  Stąd w montażu finansowym pokazuje się zwiększenie i 

zmniejszenie.  

 

Komisja 4 głosy „za”, przy 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 

uchwały.  

 

Punkt 9 

Sprawy rożne. 

 

Starosta Wojciech Rychlik przekazał informację dotyczącą projektu „Poprawa 

dostępności komunikacyjnej województwa łódzkiego poprzez przebudowę 

infrastruktury transportowej Północ-Południe w powiecie zduńskowolskim i łaskim”                     

a konkretnie o zwrocie kwoty 2.084.736,72 zł wraz z odsetkami, zgodnie z decyzją 

12/2014/PR z dnia 29 lipca 2014 r.  Zarządu Województwa Łódzkiego. Zarówno Sąd 

Administracyjni w Łodzi jak i Naczelny Sąd Administracyjny w Warszawie podtrzymał 

decyzję w mocy.  

 

Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Szuster nawiązał do projektu budżetu na rok 

2017 podkreślił, że kwota przeznaczona na realizację inwestycji drogowych na 

terenie gminy i miasta Szadek jest za mała. Ulicy Widawskiej nie należy poruszać w 

tej kadencji, powinna być wykonana i zamknięta w poprzedniej kadencji. Były tu 

problemy z projektantem. Inwestycja w Przatówku nie jest inwestycją drogową. W 

Szadku głównie mówi się o drogach. Podkreślił, że na terenie gminy realizuje się 

znacznie mniej inwestycji drogowych niż na terenie pozostałych gmin. Poprosił o 

ponowną analizę projektu budżetu w tym zakresie. 

 

Starosta Wojciech Rychlik realizacja inwestycji roku 2017 będzie ściśle związana  z 

pozyskaniem środków zewnętrznych. Program odnowy obszarów wiejskich był 

skierowany do gmin najbiedniejszych, gdzie jest najwyższy wskaźnik bezrobocia. Z 

terenu powiatu wsparcie otrzymała jedynie gmina Zapolice. Na rok 2017 jest 

pewność otrzymania dofinansowania jeśli chodzi o inwestycje drogowe na budowę 

łącznika. W tej kwestii jest podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim. Jest 

szansa na przebudowę ul. Kilińskiego, fragment między Łódzką a Szadkowską.   



5 
 

Drugi wniosek na przebudowę ul. Wiejskiej znalazł się na 26 pozycji zatem 

otrzymanie tutaj  dofinansowania jest wątpliwe. Prezydent Miasta i Rada Miasta 

wyszli z inicjatywą budowy ronda na ul Piwnej, Dolnej, Paprockiej. To zadanie jest 

ujęte w planie budżetu miasta Zduńska Wola. Odnośnie ul. Wiejskiej, radni gminni 

stoją na stanowisku by płożyć tam nakładkę asfaltową. Rozwiązanie jest o niższym 

standardzie ale daje na 5-10 lat wyjście z sytuacji.  Gmina i powiat złożą się po 300 

tys. zł by minimalnie poprawić stan tej drogi. Pan Burmistrz ma duże oczekiwania. 

Jednakże do wsparcia wyraża się bardzo ostrożnie. Kwoty są symboliczne. Jeżeli 

chodzi o ul. Widawską to nie można jej pominąć, inwestycja została zakończona w tej 

kadencji i rozliczona przy bardzo skromnym wkładzie gminy Szadek tj. 61 tyś. 

Pozostały wkład własny to wkład budżetu powiatu.  Budżet jest ten sam, nie ma 

budżetu na zadania drogowe i niedrogowe. Wielomilionowe kwoty na Przatówek też 

wcale nie były oderwane od budżetu. Panu Burmistrzowi zaproponowano 

kontynuację przedsięwzięcia na podstawie wypracowanego projektu dokumentacji 

Prusinowice – Borki Prusinowskie. Była tam już zrealizowana inwestycja i byłaby to 

kontynuacja przedsięwzięcia. Jednak spojrzenie pana Burmistrza jest odmienne. 

Widzi potrzeby w innym obszarze.   W pierwszej kolejności należy podjąć realizację 

inwestycji na które jest już sporządzona dokumentacja. Oprócz drogi Prusinowice -

Borki Prusinowskie jest dokumentacja na Choszczewo-Krokocice - Lichawa. 

Należałoby to zadanie rozpocząć od miejscowości Lichawa w kierunku Krokocic. 

Zrealizować krótki odcinek jako etap I. Na pozostałą część we wrześniu przyszłego 

roku złożyć wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o wsparcie w ramach 

schetynówek. Zadanie jest duże na około 4 mln zł. Trzeba znaleźć sposób 

budżetowania, gdyż z budżetu powiatu można zrobić zaledwie jedno zadanie. Takie 

rozwiązanie daje szanse na dodatkowe punkty przy ocenianiu wniosku i pozyskanie 

środków. Partnerstwo, wysokość kwot dofinansowania jak i rozpoczęcie inwestycji 

daje dodatkowe punkty przy ocenianiu wniosków.  

  

Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Szuster zapytał czy przy takim ograniczeniu 

jest szansa na realizację tego zadania.  

 

Starosta Wojciech Rychlik poinformował, że propozycja jest taka by rozpocząć 

odcinek Lichawa-Krokocice, zyskać parę punktów na tym tytule. W Choszczewie jest 

włączenie w drogę wojewódzką co daje dodatkowe punkty, w Krokocicach jest 
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szkoła, jest tam budowa chodnika,  po drodze jest działalność gospodarcza . Będą tu 

punkty dające szanse na uzyskanie dofinansowania. Dodatkowe punkty można 

uzyskać za partnerstwo z gminą.  

 

Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Szuster zapytał o bieżące utrzymanie dróg a 

konkretnie o ul. Senatorską. Są tam zapadnięcie. Stoją tam kałuże wody.   

 

Piotr Pacelt Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg poinformował, że inwestycja 

prowadzona na  ul. Senatorskiej  to inwestycja realizowana przez Gminę i Miasto 

Szadek. W ramach gwarancji będzie występował do wykonawcy o naprawę drogi.  

 

Wiceprzewodniczący komisji Stanisław Szuster poprosił o zamontowanie tablicy 

kierunkowej „Szadkowice-Ogrodzim”. 

 

Punkt 10 

Zakończenie posiedzenia Komisji.     

 

Posiedzenie zamknął Przewodniczący Komisji Dariusz Kubiak. 

 

                                                                               
                                                                                        Przewodniczący Komisji 

                                                                                                                                                                                               
                                                                                                     Dariusz Kubiak  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

E. Szymczak 


